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Közeledik az év vége, ezzel együtt az idén megválasztott magyarkanizsai polgármester, Fejsztámer Róbert 200. napja a köz-
ség élén. A korábbi évektől eltérően az idén nem külön-külön nyilatkozott a polgármester a tájékoztatási eszközök munkatársainak, 
hanem az Info TV stúdiójában egy beszélgetés keretében, ahol Forró Lajosnak, a Nézőpont magazinműsor szerkesztőjének kér-
déseire válaszolt. Írásunkban ebből a félórás beszélgetésből a polgármester válaszainak rövidített változatát közöljük. 

– Mivel a választásokra a költségvetési év derekán került sor, sok olyan beruházás várt ránk, amit be kellett fejeznünk, mint 
például az utak aszfaltozása vagy a horgosi kerékpárút idei évre tervezett szakasza. Ilyen nagyobb beruházás volt a strand me-
dencéjének felújítása is, de ide sorolhatnám a bevásárlóközpont befejezés előtt álló kiépítését is. Mivel nem kívülről kerültem 
ebbe a pozícióba, hanem a gazdasági főosztály éléről, korábban pedig az ICR igazgatója voltam, részleteiben is ismertek voltak 
előttem a folyamatban lévő beruházások, amelyek megvalósítását csak az önkormányzati munka folytonossága tette lehetővé.

– A választásokon pártunk, a Vajdasági Magyar Szövetség kapott legtöbb voksot. Mellénk jött be a Szerb Haladó Párt helyi 
politikai struktúrája, velük alkotjuk a többségi koalíciót. Ez teljesen új gondolkodásmódot igényelt azok részéről, akik már régóta 
benne vannak a rendszerben, azok számára viszont, akik most kerültek bele, egy tanulási periódust jelentett ez a néhány hónap, 
mert nem várhattuk el, hogy egyik pillanatról a másikra átlássák és megértsék a rendszer működését. Természetesen szükség 
volt átszervezésekre is, amit még nem fejeztünk be, de a jövő év elejére meg lesz az is, és a rendszer vélhetően hatékonyabban 
működik majd. 

– Az elvándorlás minket is érzékenyen érint. Sajnos a jobb megélhetés biztosítására az önkormányzat hatni nem tud. Mega-
dhatjuk egy új befektetés helyét, kiépíthetjük infrastruktúráját, de abba, hogy ott hány embert mennyi pénzért foglalkoztat-
nak majd, nincs beleszólásunk. Gyakran kritizálnak bennünket jórészt éppen vállalkozók, hogy miért nem vonjuk felelősségre 
ezeket a munkáltatókat és kényszerítjük őket, hogy adjanak nagyobb fi zetést a dolgozóknak, közben ők sem teszik azt. Azon 
ugyanakkor intenzíven dolgozunk, hogy vállalkozóinknak jobb feltételeket, nagyobb piacot biztosítsunk, ami elvileg nagyobb 
fi zetéseket is hozhat majd a munkavállalóknak. Egy két évvel ezelőtti tanulmányhoz képest mára annyiban változott a helyzet, 
hogy munkaerőhiány lépett fel, minek következtében a vállalkozók növelni kezdték a béreket, hogy megtartsák munkásaikat. 

– Magyarországról rengeteg támogatást kap Vajdaság, a legjelentősebb persze a gazdasági támogatás. Az elmúlt egy évben csak 
községünkbe több mint 100 millió dinár vissza nem térítendő támogatás érkezett a Prosperitati Alapítványon keresztül, ami az éves 
községi költségvetés egyhetede. Reményeim szerint a vállalkozók és a gazdák is látják és tapasztalják ennek előnyét, hiszen ez a 
rendszer még legalább két és fél évig működni fog. 

– A befektetések idevonzásának terén stratégiát kellett váltanunk, ami azt jelenti, hogy pénzünket és energiánkat a már 
meglévő vállalkozások erősítésre fordítjuk, mert a nyugati befektető – látjuk a környező községek példáin – ha el is jön ide, 
minimálbérért foglalkoztatja az embereket. Hétszáz gazdasági szubjektum van községünkben a legkisebbektől a legnagyob-
bakig, ha közülük mindenki csak egy embert alkalmazna az elkövetkező egy évben, gyakorlatilag megszűnne az elvándorlás 
miatt most már alig 11 százalékos munkanélküliség a községben, pedig máris vannak folyamatosan nyitott munkahelyeink, amit 
nincs aki betöltsön. 

– Az ellenzék évek óta bírál bennünket, ez a dolga. Látványos és hangzatos olyan dolgokat hangoztatni, amelyek ugyan mind-
annyiunknak gondot jelentenek, de megvalósíthatatlanok. Egy kicsit bosszantó, hogy négy és fél év alatt egyetlen olyan javaslat 
érkezett tőlük, amit érdemes volt fontolóra venni. Nem az a lényeg, hogy tíz javaslatból csak kettőt fogadunk el, hanem hogy 
legyen javaslat, megoldási javaslattal együtt, ami hozzájárulhat ahhoz, hogy a probléma megoldódjon.

– Községünk sok mindenben a szerbiai élvonalban jár már most is, legyen az az egészségügyi ellátás színvonala, az oktatás 
vagy éppen a szociális háló, de ha a gazdaságot, azon belül pedig a községünket legalább 70 százalékban érintő mezőgazdaságot 
nem tudjuk biztos alapokra helyezni, akkor a többinek sem tudjuk megtartani, növelni meg pláne nem a színvonalát. Mandátumom 
végén remélem már ezen a téren is eredményekről számolhatok be – hallottuk Fejsztámer Róbert polgármester évértékelőjében. 
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